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Konají se vždy druhé pondělí v měsíci od 18:00 ho-
din střídavě ve všech třech obcích.

Rozpis květen – červenec 2014:
� 12. 5. 2014  –   Přibyslavice, 
   sál místního pohostinství 

� 9. 6. 2014  –   Vlkaneč, zasedací místnost OÚ

� 14. 7. 2014  –   Kozohlody, Obecní dům 

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SVOZ SVOZ NEBEZPEČNÉHONEBEZPEČNÉHO  

ODPADUODPADU
Dne 30. 6. 2014Dne 30. 6. 2014 

se uskuteční ve všech třech našich obcích svoz nebezpečného odpadu. 
Prosíme občany, aby si den předem vynesli před své domy svůj 

nebezpečný odpad, svoz bude probíhat už od ranních hodin. 

VHS Vrchlice-Maleč a.s. požádala obec o spolupráci při řešení připojování našich občanů na kanalizační řád. 
V průběhu jarních měsíců bude provedena evidence nemovitostí, které jsou připojeny na veřejnou splaškovou 
kanalizaci v obcích Vlkaneč a Kozohlody. Ti občané, kteří mají kanalizační přípojku a doposud neuzavřeli s 
provozovatelem VHS Vrchlice-Maleč a.s. smlouvu o odvádění odpadních vod, budou vyzváni, aby tak učinili do 
31.8.2014. U těch, kteří tak neučiní, proběhne v měsíci září a říjnu kontrola s šetřením na místě a občané bu-
dou muset prokázat, jakým způsobem likvidují splaškové vody ze svých nemovitostí.
Tato činnost a šetření bude prováděna v souladu se Zákonem č. 274/2001 Sb. o vodovodech a kanalizacích a 
jeho novelou č. 275/2013, účinnou po 1.1. 2014

HOSPODAŘENÍ  V OBECNÍCH LESÍCH 2012HOSPODAŘENÍ  V OBECNÍCH LESÍCH 2012
P Ř Í J M Y  – prodej dřeva

Kulatina 586,43m3 cena – 1.427.531,-Kč
Palivo samovýroba  44,00 m3 cena – 5.060,-Kč
Palivo hotové 
na odvozním místě 103,40 m3 cena – 47.564,-Kč

Celkem  příjmy 733.83 m3  1.480.155,-Kč

V Ý D A J E :

Těžba dřeva 239.309,-Kč
Sadba 33.672,-Kč
Oplocenky 15.125,-Kč
Prořezávky 21.340,-Kč

Celkem výdaje 309.446,-Kč

V roce 2013 kulatinu odebralo 5 zákazníků za průměrnou cenu 2.434,27Kč/m3.

Palivové dřevo odebralo celkem 16 lidí (8 z Vlkanče  a  8 z Kozohlod). Cena zůstala stejná jako v předchozím roce, pouze se 
navýšila o DPH, protože od 1.1.2013 je obec plátcem DPH, palivo  ze samovýroby se prodávalo za 115,-Kč /1m3 a palivo na 
odvozním místě za 460,-Kč/1m3.               (Stanislav Pavlas, starosta) 

O Z N Á M E N Í !  O Z N Á M E N Í !  
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USNESENÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE
(Kompletní zápisy ze zastupitelstev jsou k dispozici buď na obecním úřadu nebo v upravené verzi na internetových stránkách obce).

1. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč - dne 13.1.2014 v Kozohlodech
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml., Semrádová Bohumila, 
Volenec Jiří, Zelená Marie
Nepřítomní zastupitelé: Klaus Josef 
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Janáček Zdeněk, Kořínek Bohuslav
Přítomní občané: 12

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Zveřejnit záměr o prodeji obecního pozemku (348m2) p.č.592/16 v k.ú. Přibyslavice. 
� Zveřejnit záměr na pronájem obecního pozemku p.č.669 v k.ú. Přibyslavice.
� Poskytnout TJ Sokol Vlkaneč finanční příspěvek na pořádání turnaje ve stolním tenise ve výši 500,-Kč.
� Uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí se společností ČEZ na věcné břemeno. Jedná se o přípojky elektro k novým parcelám ve Vlkanči.
� Informovat občany o svozu nebezpečného odpadu ve Zpravodaji, rozhlasem a na internetových stránkách obce.
� Zaslat žádost České poště, o zajištění zástupce na poště ve Vlkanči, aby zůstala pro občany v provozu.
� Zjistit, kolik nádob na bioodpad může mít jedna domácnost.

2. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč - dne 10.2.2014 v Přibyslavicích
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml., Semrádo-
vá Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Klaus Josef, Löwy Radek
Přítomní občané: 11

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Provést kontrolu usnesení ze zasedání ZO dne 13.1.2014.
� Zveřejnit termín konání humanitární sbírky pro neziskovou organizaci Diakonie Broumov ve Zpravodaji.
� Zajištění poptávkového řízení na poskytovatele elektronické verze právního informačního systému.
� Zveřejnit termín konání daňové poradny.
� Inkasovat finanční příspěvek od Obce Nová Ves na provoz hřbitova ve výši 2000,-Kč na rok 2014.
� Informovat o výsledcích jednání  s vedením SŽDC ohledně přeložky drážního kabelu.
� Podat žádost o 6 veřejně prospěšných pracovníků z úřadu práce.
� Zajistit umístění dvou lamp veřejného osvětlení na Kocandě.
� Zajistit sekání veřejného prostranství na Kocandě. 

3. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč - dne 18.2.2014 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml., Semrádová Bohumila, Zelená Marie
Omluvení zastupitelé: Janáček Zdeněk, Löwy Radek, Volenec Jiří
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Kořínek Bohuslav, Novák Oldřich ml.
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Uzavřít smlouvu o provedení projektu přeložky kabelu SŽDC na stavebních parcelách ve Vlkanči s firmou Jicom za cenu 32.065,-Kč vč.DPH,   
 termín předání projektu bude do 21.3.2014.
� Zajistit umístění užitečného odkazu s nabídkou kulturních, sportovních a společenských akcí v našem regionu na obecní webové stránky.

Zápis ze 4. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 10.3.2014 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml., Semrádo-
vá Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Volenec Jiří, Zelená Marie
Přítomní občané: 1

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Přesunutý bod - uzavřít SoD na projekt přeložky drážního kabelu.
� Zveřejnit katastrální snímek s vyznačením prodávané plochy pozemku na návsi v Přibyslavicích p.č. 592/1.
� Přesunout projednání prodeje pozemku na návsi v Přibyslavicích p.č.592/1 na zastupitelstvo obce  dne 14.4.2014.
� Uzavřít smlouvu o pronájmu pozemku p.č. 669 v k.ú. Přibyslavice.
� Poskytnout finanční příspěvek 500,-Kč na pořádání oslav MDŽ.

(Bohumila Semrádová) 
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ZŠ  a  MŠ VLKANEČ

SBOR PRO  OBČANSKÉ  ZÁLEŽ ITOST I
Milí občané, vážení čtenáři,
první tři měsíce nového roku jsou za námi a všichni se těšíme na 
jarní měsíce. V měsíci březnu ukončila svou dlouholetou činnost 
ve SPOZu p.Zdeňková Libuše a patří jí od nás velké poděkování 
za její práci pro ostatní občany. Novou členkou SPOZu se stala 
p.Kořínková Marie z Kozohlod.

V uplynulém období od nás písemnou gratulaci obdrželi:
p.Kratochvílová H., p.Brandejská A., p.Linhartová V.,p.Burian 

J., p.Kratochvíl J., p.Havlová D., p.Běhounková J., p.Svatoňová 
M., p.Hons J., p.Červinková M., p.Malina L., p.Jonáš V..
Osobně zástupci SPOZ společně se starostou OÚ p. Pavlasem 
navštívili a popřáli k životnímu jubileu p.Lankašové K.,p. Rybníč-
kovi L., p.Zdeňkové L.,p.Jelínkové K., p.Zikmundovi J..
Všem oslavencům ještě jednou touto cestou přejeme hodně 
zdraví a pohody do dalších let. Vám všem přejeme krásné  jarní 
dny plné pohody .

 (Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč)

Lankašová Květoslava
89 let

 nejstarší občanka Přibyslavic

Naši oslavenci:

Rybníček Ladislav
70 let

Zdeňková Libuše
70 let

Zikmunda Josef
85 let

Jelínková Květoslava 
75 let

V měsíci lednu žáci ZŠ navštívili divadelní 
představení Šípková Růženka v podání herců 
Evy Hruškové a Jana Přeučila. Pohádka se 
nám velmi líbila.
Vysvědčení za 1.pololetí dostali žáci 30. led-
na a všichni prospěli.  31.1. měli pololetní 
prázdniny.

V únoru se konal zápis do 1. ročníku pro škol-
ní rok 2014/2015.
Rodiče si většinou kladou otázku „jak to 
zvládne moje dítě?“ Děti se ale do školy těší, 
znají ji z návštěv s MŠ. Při zápisu plnily mno-
ho úkolů - poznávaly pohádkové bytosti, pís-
mena, číslice a geometrické tvary.Tentokrát 

jsme využili i interaktivní tabuli, kterou máme 
ve třídě, a to se dětem velmi líbilo.
Povídali jsme si o zvířátkách, která mají 
doma. Všechny úkoly plnily děti s radostí 
a domů si odnášely dárky od svých budou-
cích spolužáků. Do 1. ročníku bylo zapsá-
no 6 dětí.

V MŠ se konal karnevalový rej a děti si v 
průběhu celého týdne vyráběly masky. Ko-
nala se maškarní diskotéka.
Do MŠ přijelo loutkové divadlo s Pirátskou 
pohádkou, určenou pro děti z MŠ a žáky 
1. – 3. roč. ZŠ.

V měsíci březnu byly jarní prázdniny  od 10. 
3. do 15. 3., počasí nám přálo a děti si 
užívaly opravdu teplé jarní dny.
Žáci ZŠ navštívili v Čáslavi divadelní předsta-
vení „Z deníku kocourka Modroočka“. Pro 
všechny děti ZŠ to byl hezký zážitek.

Konec března a začátek dubna je v MŠ i ZŠ 
ve znamení příchodu Velikonoc a Sletu ča-
rodějnic, na který již tradičně zveme velké 
i malé čarodějnice. Oblet Vlkanče a program 
plný čar, kouzel a rejdů s košťaty připravuje-
me na středu 30.4. v 10 hod za budovou ZŠ.
V období Velikonoc  ZŠ i MŠ budou vyzdo-
beny kraslicemi, které si děti samy malují 
a zdobí. Cílem je, přiblížit dětem lidové zvy-
ky, které by neměly zaniknout. 

Všem bych chtěla popřát hodně jarního 
sluníčka, abychom všichni načerpali ener-
gii a optimismus do běžných všedních po-
vinností.

Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč
 � A to jsou naše děti
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ČINNOST  MÍSTNÍCH  SPOLKŮ

SDH  VLKANEČ
Maškarní ples
Letošní rok jsme pořádali opět maškarní ples. Ten se konal 
1.3.2014 od 20hod v místním pohostinství. K tanci a poslechu 
nám zahrála místní skupina NoBody. Byla to velmi úspěšná akce, 
na kterou se každoročně těšíme. Někdy se nestačíme divit, co jsou 
lidé schopni vymyslet, aby se dobře pobavili. Potěšilo nás, že tento 
ples je vyhlášený po celém okolí. Děkujeme místním i přespolním 
občanům za hojnou účast. Také bychom chtěli poděkovat sponzo-
rům plesu, kteří nám věnovali příspěvky do tomboly. Maškarní ples 
skončil v ranních hodinách a myslím, že byli všichni spokojeni.

Brigáda v obecním lese
Další naší aktivitou bylo pálení klestí v obecním lese, konalo se 
22.03.2014 a hasiči odvedli pořádný kus práce. 

Plánované akce
3. května nás čeká dlouho očekávaný výlet do středověké krč-
my v Dětenicích. Návštěva Dětenic bude spojena i s prohlídkou 
zámku a místního pivovaru. Věřím, že tento výlet bude i malou 
odměnou pro naše hasiče za dobrou práci ve prospěch sboru.

Přeji Vám krásné jaro, hodně sluníčka a pohody do příštích dnů.

(Michaela Časarová, Vlkaneč)

SDH  KOZOHLODY
Hasičský ples
V sobotu 1.2.2014 jsme uspořádali hasič-
ský ples, k tanci i k poslechu  hrála hudeb-
ní skupina Universum. Součástí plesu byla  
i bohatá tombola, v níž byly velmi pěkné 
ceny. Výbor SDH Kozohlody děkuje těmto 
sponzorům: Zemědělské družstvo Vysoči-
na, Elektro Dvořák, zednictví Šemík, STAS-
TR Čáslav, OÚ Vlkaneč, p.Klaus Vlkaneč, 
Golden-Line s.r.o Bystřice u Benešova, 
Bohemia Machina Světlá nad Sázavou a 
členům SDH Kozohlody.

Oslava MDŽ
V sobotu 8.března 2014 jsme opět uspo-
řádali, pro ženy naší obce, oslavu Meziná-
rodního dne žen. Každá žena byla na osla-
vu hasiči  osobně pozvána a při příchodu 
do sálu dostala od členů místního sboru 
hasičů květinu. Starosta hasičů přivítal 
přítomné ženy a v krátkém projevu připo-
mněl důležitost tohoto svátku. V kultur-
ním programu vystoupily děti z Kozohlod 
, které přednesly své básničky a pak již 
celé odpoledne patřilo hudební skupině 
Věnovanka, která skvěle hrála k poslechu 
a k tanci. Během jejich produkce bylo též 

podáno malé pohoštění. Účast a spokoje-
nost našich žen nás přesvědčila o pokra-
čování této tradice.

Rekonstrukce stropu sálu obecního 
domu
Období mezi hasičským plesem a oslavou 
MDŽ jsme využili k rekonstrukci části stro-
pu obecního domu. Byl zhotoven dřevěný 
rošt, kterým se uchytil k nosným trámům 
stávajícího stropu a po připevnění polysty-

rénových desek se provedla nová omítka 
stropu. Během léta plánujeme opravu 
omítky a celkové vymalování sálu.

Plánované akce
Připravit posezení na hrázi Návesního ryb-
níka   5.7.2014.
Uspořádat výlet na kolech, termín bude 
upřesněn.

Mgr. Hana Mazalová Klečáková, 
Kozohlody

 � Na oslavě MDŽ hrála kapela Věnovanka

SDH  PŘIBYSLAVICE
Hasičský ples
Hasiči 1. března pořádali tradiční hasičský ples, k tanci a posle-
chu  hrála kapela Universum, byla i bohatá tombola. Bohužel, 
jak se stává již tradicí, mnoho tanečníků nepřišlo. Je to škoda, 

protože ti co přišli,  se určitě pobavili.
 
Brigáda
Sobotu 6. dubna měli hasiči zase pracovní. Vyrazili pálit klestí  
do obecního lesa. Celkem bylo odpracováno 45 hodin.

(Marcela Němcová, Přibyslavice)

TJ – SOKOL VLKANEČ
Výroční valná hromada
31.1.2014 se sešli členové našeho spolku na místních kabi-
nách. Zhodnotili jsme uplynulý rok a plánovali aktivity na další 
období. V tomto roce bychom chtěli více pracovat na údržbě ka-
bin. Složení výkonného výboru zůstává stejné. Stanislava Sola-
řová - předsedkyně, Ladislava Martínková, Martina Nováková, 
Miloš Rajdl, Luboš Kořínek, Václav Zelený, Josef Formánek ml..     

Fotbalové aktuality
Z jarní sezóny byly odehrány dva zápasy. Náš fotbalový tým si do 
tabulky mohl připsat celkem čtyři body.  Vítězstvím nad fotbalisty 

ze Žlebů jsme získali tři body a remízou při zápase s Okřesančí 
jeden bod. Velkou posilou je pro naše sportovce Josef Klaus ml., 
který proměnil čtyři šance v góly. Na hostování si oblékl barvy 
našeho týmu Robert Šrank. Věkový průměr mužstva se značně 
snížil a všichni očekávají určitý postup v tabulce na vyšší pozice. 
Tréninky probíhají na místním hřišti vždy v pátek od 18 hodin.

Brigády
Od začátku roku jsme se zúčastnili několika brigád. Tři brigády 
po domluvě s obecním úřadem proběhly na pálení klestí a těžbu 
dřeva v lese. Jedna v areálu hřiště, na úpravu hřiště a okolí. 
Před začátkem fotbalové sezóny bylo hřiště dvakrát  upravováno 
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válcováním. Všem, kdo se brigád zú-
častnil, děkujeme.

Sportovní činnost
Tréninky stolního tenisu byly ukonče-
ny se začátkem nové fotbalové se-
zóny. Rovněž byla ukončena sobotní 
sauna na kabinách. Dále pokračuje 
cvičení žen a dívek, vždy v úterý od 
19.hodin. V sále místního pohostin-
ství každý pátek od 17 hod probíhá 
taneční kroužek pro děti pod vedením 
slečny Kristýny Neumannové. Slečna 
Neumannová je také novou členkou 
naší sportovní organizace. Od měsíce 
května budou probíhat na malém hřiš-
ti „volejbalové čtvrtky“.

Plánované akce 
30.4.2014 pálení čarodějnic na hřiš-
ti. Akce bude upřesněna na plaká-
tech.

Martina Nováková, Vlkaneč
 � Naše fotbalové mužstvo

MS DIANA VLKANEČ
Myslivecký ples
Dne 17. 1. 2014 jsme uspořádali tradiční myslivecký ples, kde 
zahrála kolínská skupina Faustband.

Výroční členská schůze
Ke konci února se uskutečnila výroční členská schůze, na které 
proběhly volby do výboru MS. Novým předsedou byl zvolen pan Ze-
lený Václav na základě předchozího oznámení pana Buriana Josefa, 
který dále nechtěl kandidovat na tuto funkci. Tímto mu děkujeme 
za vykonanou práci. Dle podaných žádostí byl přijat za hosta pan 
Jonáš Václav st. a novým adeptem se stal Aleš Šulc z Bratčic. Náš 
spolek má v současnosti 20 členů, 3 hosty a jednoho adepta.

Práce spolku
V měsíci únoru proběhlo sčítání zvěře, pro pokračující odchov 
zajíců jsme opravili voliéru u Tichů ve Vlkanči a pro obec jsme 
zatím odpracovali zdarma 90 hodin při pálení klestí v lese. Nad 

rybníkem Pálov bylo upraveno za pomoci ZD „Vysočina“ políčko. 
Budou na něm vysázeny různé druhy obilovin, které budou zvěři 
celoročně sloužit k potravě i krytu.      Jiří Volenec ml., Vlkaneč

 � Oprava voliéry pro odchov zajíců

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ
Něco málo o chovu holuba domácího
Holubářství se svým zaměřením poněkud vymyká z tradičního 
chovatelství. U nás má dlouhodobé a bohaté tradice, ale postu-
pem doby ztrácelo svůj užitkový charakter. Ve větší míře se v 
něm uplatňovalo spíše fandovství, v němž největší význam měly 
okrasné a sportovní cíle.
Králík patří k nejmladším domácím zvířatům, naproti tomu holub 
patří k nejstarším. Byl zdomácněn velice dávno v minulosti, první 
zmínky a vyobrazení domácího holuba se tradují více než 5000 
let staré v Mezopotámii a přední Asii. 
Není snad žádné domácí zvíře, které bylo šlechtěno v tolika růz-
ných plemenech, rázech a barvách. Už od středověku se traduje, 
že maso z holoubat je velice zdravé a výživné, žádné domácí 
zvíře neroste tak pozoruhodně rychle. Od vyklubání z vajíčka za 
30 dní má jateční váhu. Toto maso bylo považováno jako lék 
a různé vývary se podávali při těžkých zraněních a nemocech. 
Jedinečnost tak rychlého růstu spočívá v prvních dnech jejich 
života. Holoubata jsou krmena výměškem žláz, která se tvoří 
ve voleti rodičů. Této látce se také někdy říká holubí mléko. Při 

přijímání této látky holoubata v krátké době několikrát znásobí 
svoji hmotnost. Později jsou krmena natráveným zrním a nako-
nec pouze zrním.
Každý jedinec je individualitou. Při předávání genů to není tak 
jednoduché jako u králíků. Dva jedinci nejdříve musejí v sobě 
najít zalíbení. Potom následuje dlouhé dvoření a předvádění a 
až po nějakém čase, záleží na jedincích a ročním období, může 
dojít ke spojení v chovného páru. Tento pár může vychovat za 
sezonu 8-12 jedinců, někdy i více. O výchovu mláďat se starají 
oba rodiče stejnou měrou a pravidelně se střídají v sezení na 
vejcích. Střídání je tak pravidelné, jako by měli svoje hodiny. 
U nás je zatím holubářství pouze záliba, ale v USA, Kanadě a 
Francii již vznikly holubí farmy ve 20. letech minulého století a 
vyšlechtily masné druhy King, Gigant Homér a Texan. Tito holubi 
na farmách žijí ve speciálních zařízeních, kde se od nich očeká-
vá maximální počet holoubat o maximální hmotnosti. Hmotnost 
mnohdy překračuje 1000g živé váhy. Není pravdou, jak praví pří-
sloví: ,,Mírný jako holubička.“ Každý holubář ví, že když si holu-
bice na jaře obsazují krbce, na podlaze mnohdy nalezneme krev. 
Holubářství se věnuje stále méně chovatelů, z důvodu časových 
i materiálních. Není možno na tomto vydělat, což je hlavním mot-
tem dnešní uspěchané doby.
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PŘÍSPĚVKY  NAŠICH  SPOLUOBČANŮ

Koutek ovocnářeKoutek ovocnáře

O B C E V L K A N E ČO B C E  V L K A N E Č

...aneb co je dobré udělat v sadě pro lepší úrodu:
 –  DUBEN

Ve sklepě nám dozrávají pozdně zimní 
odrůdy jablek jako je Idaret, Topaz,Zu-
zana, Ontario a Princ Rudolf. Z hrušek 
pak Erika a Jana. Pakliže jsme nestihli 
zasadit některé ovocné stromy na pod-
zim, je nejvhodnější období toto napra-
vit. Půda je již částečně prohřátá a teplý 
okolní vzduch přispívá k rychlejšímu 
zakořenění. Na jaře se musíme zasaze-
ným stromkům více věnovat a po celou 
sezónu nesmíme nechat okolní zem 
úplně vyschnout. Dokončujeme řez 
ovocných stromů, začneme jabloněmi, 
které jsou v plné plodnosti, hrušněmi 
a u peckovin, je-li to nutné, odstraňu-
jeme poškozené nebo nemocné větve. 
Větší rány vždy ošetříme. V případě 
přeroubování novějšími odrůdami, pou-
žijeme rouby nové a vždy z perspektiv-
ních odrůd. Roubovat staré odrůdy jen 
z nostalgie se již nevyplácí. Potřebuje-
me-li nějaký hlubší zásah do meruněk 
a broskvoní, učiníme tak až těsně před 
květem, kdy tlak mízy v podkožním vazi-
vu již začne klesat. U broskvoní používá-
me dva nejznámější druhy řezu, dlouhý 
a krátký. Dlouhý v našich podmínkách 
není vhodné používat, proto se budeme 
věnovat hlavně druhému způsobu. Zá-
sah spočívá ve zkrácení všech letoros-
tů nesoucích květné pupeny. Letorosty 
pro správný vývin plodu ponecháme asi 

6-8 květných pupenů. Tento způsob lze 
použít jen a pouze u broskvoní, nikdy u 
jabloní nebo hrušní. Nezapomeneme 
provést před květem poslední ošetření 
broskvoní proti kadeřavosti. U mandloní 
i okrasných, meruněk a višní, provede-
me před květem ošetření přípravkem 
Horizon (usychání větví a letorostů – tzv. 
Mrtvice – moniliozová spála). Angrešty, 
které trpí americkým padlím, ošetříme 
Delanem nebo Karatanem. Hrušně pro-
ti rzi hrušňové ošetříme přípravkem Cla-
rinet nebo Akrobat (těsně před květem 
a při tvoření malých plůdků).

–  KVĚTEN
Jabloně jsou již v plném květu, pakliže 
je nespálil jarní mrazík, použijeme proti 
květopasu jabloňovému a obaleči jab-
loňovému přípravek Calipso (návod na 
použití je vždy v příbalovém letáku).
Slivoně, renklody a mirabelky je nutno 
chránit proti pilatce žluté a švestkové. 
Tento drobný škůdce dokáže někdy 
zničit celou úrodu, aplikujeme stejný 
přípravek jako u jabloní a to také těsně 
před rozkvetením a postřik opakuje-
me při opadu prvních okvětních lístků. 
Letošní mírná zima jistě napomůže 
v šíření škůdců a různých houbových 
chorob. V případě napadení moniliozo-
vou spálou provedeme druhé ošetření 
mandloní, meruněk a višní. U meruněk 
koncem měsíce, chceme-li mít atrak-

tivní velké plody, provedeme probírku, 
tzn. Jeden plod na délku 5-7 cm výho-
nu. Odstraňované plůdky by měly mít 
velikost malé třešně, pakliže tuto dobu 
propásneme, meruňka má tu neřest, 
že plody již nedorostou do požadované 
atraktivní velikosti. U broskvoní tolik 
spěchat nemusíme, protože broskev 
tuto vlastnost nemá a probírku pro-
vádíme hlavně z důvodu nadměrné 
úrody. Příliš mnoho plodů se odrazí na 
chuti ovoce a neposledně hrozí rozlá-
mání koruny stromu. S přibývajícím 
teplem hrozí nálet různých mšic a mer, 
které přenáší spoustu různých chorob, 
zvlášť se jedná o virovou šárku, kte-
rá napadá všechny peckoviny včetně 
broskvoní. 

–  ČERVEN
U bujně rostoucích dřevin zvláště u 
broskvoní, nektarinek a meruněk, za-
štipujeme a vylamujeme letorosty, aby-
chom zarazili růst a tím předešli zbyteč-
ným zásahům do dřeva v příštím roce. 
Zásah v bylinném stavu je šetrnější a 
rychle se bez následků hojí. Můžeme 
provést hnojení na list, zvláštně u jablo-
ní trpících hořkou pihovitostí plodů, nej-
vhodnější jsou již dostupné přípravky s 
vyšším obsahem vápníků. Je-li příznivý 
rok, sklízíme nejranější třešně (Rychlice 
německá, Kaštanka a Rivan).  

Josef Rejnek, Vlkaneč

V měsíci dubnu minulého roku mi paní Marie Mrkvičková 
přinesla knihu s hnědými deskami větší než formát A4, kte-
rou našla doma při vyklízení půdy. Jsou v ní zápisy z jedná-
ní obecního zastupitelstva obce Kozohlody. Začínají datem 
24.listopadu roku 1921 a končí 23.listopadu roku 1941. 
Kniha je zcela popsaná, písmo dobře čitelné a jsou přiloženy 
i některé volné listy se žádostmi, o kterých zastupitelstvo 
jednalo. Z obsahu zápisů vyplývá, že zastupitelů bylo 12 i 
se starostou. 

Tuto funkci vykonával: 
V roce 1921 pan Josef Žaloudek,
od ledna 1924 pan Václav Kocián,
od roku 1927 pan Josef Kutílek,

od září 1935 pan Josef Šimerka čp.14,
od srpna 1938 pan Jan Kořínek.
Ve většině zápisů nejsou u jmen uváděna čp.
Tato kniha nám dává možnost nahlédnout do doby před 90ti 
lety a seznámit se s otázkami a problémy, které naši předci 
v obci řešili. Například za kolik se prodá kámen a písek z 
obecních lomů, kdo a kde bude stavět, kdo bude obecním 
hajným, kdo ponocným a kolik za to bude dostávat peněz, 
jak obec pomůže obecné škole ve Vlkanči a plno dalších 
drobných i zásadních věcí. Ráda bych  v zimním čase uspo-
řádala besedu, pokud bude zájem a chvíli společně s Vámi 
nahlédla do doby, o které kniha vypovídá.

Božena Svitáková - kronikářka, Kozohlody

ZAJÍMAVÝ NÁLEZ
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? ?
Jak už jsme slíbili, zde je prostor pro vaše dotazy a jiné příspěvky, které nám můžete zasílat na e-mail: ou@vlkanec.cz
Pokud nemáte přístup k internetu, můžete v úřední dny podat příspěvek na obecním úřadu nebo u kteréhokoli zastupitele. Jen vás 
prosíme, dotazy formulujte písemně, aby byl zachován přesný záznam Vaší otázky.
Pro tentokrát jsme připravili několik nejčastějších dotazů našich občanů, které zazněly na zastupitelstvech nebo byly položeny přímo 
některým ze zastupitelů.

? Měla nějaký význam petice za záchranu pošty, kterou občané podepisovali?
Petici za záchranu pošty Vlkaneč podepsalo 393 občanů, prozatím bude její provoz v naší obci zachován. Stav ale není nijak uspo-
kojivý, v měsíci lednu byla pošta z důvodu dlouhodobé nemoci vedoucí pošty dočasně uzavřena. Proto obec zaslala žádost České 
poště, o zajištění zástupce, aby k tomuto stavu nedocházelo a služby občanům, byly zachovány. Velký účinek to ale zřejmě nemělo. 
Obec bude dál bojovat, za udržení poštovního úřadu u nás, jen nedokáži říci, s jakou úspěšností.

? Kolik popelnic na bioodpad může být přiděleno k jednomu číslu popisnému?
V roce 2014 může mít jedno č.p. jednu nádobu na bioodpad, v následujícím roce, až každý zjistí množství produkovaného bioodpa-
du, může požádat o navýšení.

? Jaké akce jsou plánovány v našich obcích pro tento rok?
– Oprava komunikace před poštou
– Odbahnění rybníka na návsi v Přibyslavicích
– Umístění dvou lamp veřejného osvětlení na Kocandě
– Přeložení drážního kabelu na stavebních parcelách ve Vlkanči za drahou
– Odvodnění prostranství v ulici před Semrádovými u nových parcel ve Vlkanči
– Dokončovací práce kanalizačního řadu v ulici ke Kluckým Chválovicím ve Vlkanči

? Kdy se budou konat volby do Evropského parlamentu?
Volby se budou konat  ve dnech 23. a 24. května 2014.
Volební místnosti budou pro občany otevřeny opět ve všech třech obcích:
Vlkaneč - budova obecního úřadu č.p.20
Kozohlody – budova místní knihovny č.p.68
Přibyslavice – budova místního pohostinství č.p.59         starosta Stanislav Pavlas, Vlkaneč

L I TERÁRNÍ  RUBRIKA

Vážení čtenáři, připravili jsme pro Vás rubriku, kde mohou být otištěny Vaše literární práce. Pokud máte doma v šuplíku 
nějakou tu povídku, báseň, fejeton či jiné dílo, máte nyní příležitost vytáhnout jej na světlo a publikovat v našem Zpravodaji. 
Věřím tomu, že mnozí z Vás už koketovali s paní Múzou a potěší tak naše čtenáře. Publikovat můžete i pod pseudonymem. 
Pokud budete mít zájem něco ze svých prací zveřejnit, obraťte se osobně na paní Bohumilu Semrádovou. 

ZASE HLÍDÁM
Po večerním telefonátu mladšího synka s manželem jsem zbystřila a hned si uvědomila, že je to zase tady. Nevím sice ještě 
co, ale v našem klanu se všechny nepříjemnosti, jobovky, špatné zprávy a maléry našich synů řešily a stále ještě řeší s man-
želem. On je totiž stoicky klidný, jen tak ho nic nepoloží, řídí se selským rozumem a za všech okolností stojí pevně na zemi. 
Ale tentokrát to nebylo nic tak strašného. Na nejmladší vnouče sedla chřipajzna nebo cosi takového, což mě bylo zatím uta-
jeno. A jelikož je frekventantem mateřinky, kde takové usmrkané robě nevezmou a páni rodičové se ale absolutně nemohou 
uvolnit - moc práce, důležité porady, bla,bla,bla - tak jsou povolány zálohy. Tedy záloha a to já. Okamžitě jsem se pustila do 
muže, že jim všechno slíbí, teď jsme o víkendu vrátili druhé rodince uzdravenou vnučku a já sotva povlíkla a vyprala cíchy a už 
sem jede další. Mají snad i druhé babičky, pravda jedna je až v Praze a je dost echt a druhá chodí ještě do práce a má dost 
sterilní domácnost, ale v té chvíli mi to bylo všechno jedno. Plála jsem spravedlivým hněvem, demonstrativně si vzala prášek 
na uklidnění a šla spát. Po chvíli, to asi zabral ten prášek, jsem to šla s mužem urovnat, seděl se sklenkou vína u křížovky a 
byl na rozdíl ode mě v klidu.
A potom ho ráno přivezli, stál ve verandě ještě ospalý, v ručičce držel medvěda a u nohou měl velikou tašku. Srdce mi nad ním 
usedalo. Po nutné lékové instruktáži snacha odjela a já ho šla šoupnout do postele a ten mrňous mě dostal jedinou větou na 
kolena: „Babi, já jsem se sem tak moc těšil a strašně jsem se bál, aby mě do rána neuzdravili.“ Jak já se styděla za to, co 
jsem večer všechno vypustila z pusy. Spolu jsme vydrželi i blinkání, řidší kakání, kašel i rýmu. Hráli jsme pexeso,o mašince 
Tomášovi se mi už i zdá a sexuální symbol je teď pro mě medvídek Pú. Co mě smiřuje se situací, je odpolední spánek. Spí 
vedle mě, drží v ruce vypelichanou opici po tátovi a určitě se brzy uzdraví. Mám ráda svoji rodinu, miluji svoje vnoučata, i když 
mě někdy všichni pekelně štvou. Ale já se polepším, ale moc tomu nevěřím. Zdravím všechny soudné babičky, máme je rády, 
ale po hlavě nám hopsat nebudou.

 (Slunečnice)

DOTAZY  NA  STAROSTU
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HUMANITÁRNÍ SBÍRKA DIAKONIE BROUMOV
Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která poskytuje sociální služby pro občany z okraje společ-
nosti – materiální pomoc sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost (více na  www: diakoniebroumov.org)

Dne 5.6. a 6.6.2014 vyhlašujeme ve Vašich obcích humanitární sbírku

� Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské/
� Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, 
� Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)
� Domácí potřeby-nádobí bílé i černé, skleničky- vše nepoškozené
� Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky
� Obuv – veškerou nepoškozenou
� Hračky – nepoškozené a kompletní
� Nově můžete darovat i malé spotřebiče, pro které máme využití. Mezi ně  patří vysavače, žehličky, topinkovače, 
 kulmy, holicí strojky, hodinky, váhy, mixery, kávovary, vrtačky, mikrovlnky, počítače.

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
� Televizory, pračky, ledničky, zářivky, monitory a další velké spotřebiče nad 20 kg
� Matrace, koberce – z ekologických důvodů
� Nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem znehodnotí
� Znečištěný a vlhký textil

SBĚRNÉ DNY:
PŘIBYSLAVICE  5. 6. 2014 od 16:00 do 17:00 hodin v sále místního pohostinství
KOZOHLODY  6. 6. 2014 od 17:00 do 18:00 hodin v sále obecního domu
VLKANEČ 6. 6. 2014 od 16:00 do 18:00 hodin na obecním úřadě

Termín  Akce                            Místo konání    Pořadatel       
D U B E N   

20.4.2013 Vlkaneč : Církvice (utk. IV.tř.) hřiště Vlkaneč 17:00 h. TJ Sokol Vlkaneč
30.4.2014 Slet čarodějnic u ZŠ Vlkaneč 10:00 h. ZŠ a MŠ Vlkaneč

30.4.2014 Pálení čarodějnic hřiště Vlkaneč TJ Sokol Vlkaneč

K V Ě T E N    

4.5.2014 Vlkaneč : Štrampouch (utk. IV.tř.) hřiště Vlkaneč 17:00 h. TJ Sokol Vlkaneč
18.5.2014 Vlkaneč : Zbýšov B (utk. IV.tř.) hřiště Vlkaneč 17:00 h. TJ Sokol Vlkaneč

Č E R V E N    

1.6.2014 Vlkaneč : Močovice (utk. IV.tř.) hřiště Vlkaneč 17:00 h. TJ Sokol Vlkaneč
8.6.2014 Vlkaneč : Hor. Bučice (utk. IV.tř.) hřiště Vlkaneč 17:00 h. TJ Sokol Vlkaneč

Č E R V E N E C    

5.7.2014 Posezení u Návesního rybníka náves Kozohlody SDH Kozohlody

26.7.2014 Pouťová zábava hřiště Vlkaneč TJ Sokol Vlkaneč  

S R P E N    

30.8.2014 Dožínky hřiště Vlkaneč OÚ Vlkaneč

Termíny akcí budou upřesněny na informačních plakátech umístěných ve vývěskách a na plakátových plochách. 
Jedná se zatím o akce, které byly pořadateli nahlášeny, nebo zjištěny OÚ. Vyzýváme pořadatele, aby průběžně podávali ke 
zveřejnění další své plánované akce, aby zbytečně nedocházelo k termínovým kolizím.

PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ DUBEN - SRPEN 2014


